
مروجی مدیر کل صمت جنوب کرمان:

بهره برداری از کارخانه 
 کنسانتره کرومیت در منوجان
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کرمان  پذیرای  مسافران نیست
برگشت خودروهای مناطق آلوده از مبادی استان

افتتاح هشت پروژه 
در مناطق عشایری استان کرمان

مدیـرکل امـور عشـایر اسـتان کرمـان گفـت: به 
مناسـبت ایـام الله دهـه فجـر و در راسـتای ارائـه 

خدمات مطلوب به عشـایر تعداد هشـت پروژه در مناطق عشایری شمال اسـتان با اعتباری 
حـدود 60 میلیـارد ریـال افتتاح شـد

علی  نیکـزادی روزگذشـته ضمن تبریک دهـه فجر و پیروزی انقاب شـکوهمند اسـامی  
افزود: بـا بهره بـرداری از ایـن تعداد پـروژه ۸۴0خانـوار عشـایری از خدمـات لازم بهره مند 

. ند شد

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان،دکتر 
مهدی شفیعی، سخنگوی این دانشگاه عصر یکشنبه 

1۸ بهمن ماه با بیان اینکه طی 2۴ ساعت گذشته، 17 بیمار جدید کرونا در بیمارستان های 
استان بستری شده اند، گفت: »شش نفر ازآن ها ازحوزه  دانشگاه علوم پزشکی کرمان)شامل 
راور،رابر،بافت،بردسیر،کوهبنان، کرمان، شهربابک، زرند، ارزوئیه( و 9 نفر از بستری شدگان از 
حوزه  دانشکده سیرجان هستند«.او با بیان این که در شبانه روز گذشته در حوزه  دانشگاه های بم 
و رفسنجان بیمار جدیدی بستری نشده است، گفت: »دو نفر از بستری شدگان جدید از جنوب 

استان بوده و در حال حاضر، 120 بیمار کرونا در بیمارستان های استان بستری هستند«

واکسن کرونا در راه کرمان
17 بستری و 2 فوتی 
در شبانه روز گذشته
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افزایش ۳۰ درصد 
افسردگی در کشور

رئیس سازمان امور 
اجتماعی کشور از 

کاهش ۸.۸ درصدی همسرآزاری و ۳.6 درصدی 
کودک آزاری در 9 ماهه سال جاری در مقایسه با 
سال قبل خبر داد.تقی رستم وندی در نشست 
خبری امروز یکشنبه خود در تشریح عملکرد 
حوزه اجتماعی وزارت کشور گفت: ظرف دو سال 
اخیر با فشارهای اقتصادی و تحریم هایی مواجه 
بودیم که تاثیرات زیادی بر فضای اجتماعی کشور 
داشته است. در حقیقت کشور ظرف چهار دهه 
گذشته علی رغم پیشرفت های اقتصادی فراوانی 
که داشته با مشکات ساختاری نیز در این حوزه 
مواجه بوده، به شکلی که در حوزه بیکاری ظرف 
سه دهه گذشته میانگین آن 10 درصد بوده است.

ارائه ۸ خدمت جدید 
به معلولان دارای 

دفترچه بیمه سلامت
رئیس سازمان بهزیستی کشور از بهره مندی 

یک میلیون و 16 هزار نفر از افراد دارای 
معلولیت تحت پوشش بهزیستی از ۸ خدمت 

توانبخشی ستاره دار خبر داد.

 عواقب سرمازدگی 
 در جنوب کرمان

خیار کیلویی
  2۰ هزار تومان شد

قیمت محصول خیار در روزهای گذشته در کشور 
افزایش یافته است، رئیس اتحادیه ملی محصولات 
کشاورزی علت این گرانی را سرمازدگی جالیزهای 

خیار در جیرفت کرمان می داند.

صفحه ۳
را بخوانید 

۳
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ادامه مطلب را در صفحه 2 بخوانید 

ادامه مطلب را در صفحه2 بخوانید 

تومــان  500 قیمــت              1۳99 بهمــن   20 دوشــنبه         925 پیاپــی  شــماره  چهــارم          ســال 

جای خالی نگاه کارشناسی برای جای خالی نگاه کارشناسی برای 
حل مشکل سگ های بلاصاحبحل مشکل سگ های بلاصاحب

بهره برداری از کارخانه 
کنسانتره کرومیت 

در منوجان

شهردار سیرجان، دبیر شهر جهانی گلیم شد بهره برداری از گلخانه هیدروپونیک در عنبرآباد

 واکسن کرونا اجباری نیست
رئیـس سـازمان صنعـت، معـدن و تجارت 
کارخانـه  افتتـاح  از  کرمـان  جنـوب 
کنسـانتره کرومیـت بـا سـرمایه گـذاری 
500 میلیارد ریال در شهرسـتان منوجان 

خبـر داد.
مسـلم مروجـی روز یکشـنبه در ایـن 
آیینـی کـه بـا حضـور سـید مصطفـی 
هماهنگـی  معـاون  آیت الهی موسـوی 
امورعمرانـی اسـتاندار کرمـان برگزار شـد 
اظهارداشـت:عملیات احـداث کارخانـه 
تولیـد کنسـانتره کرومیـت بـا سـرمایه 
گـذاری 500میلیـارد ریال توسـط بخش 
خصوصـی یـک سـال پیـش آغـاز شـد.

او تصریـح کـرد: ایـن کارخانه بـا پیگیری 
هـای ایـن سـازمان، همـت سـرمایه گذار 
و حمایـت مسـئولان توانسـته طـی یـک 
سـال تکمیـل و بـه بهره بـرداری برسـد 
که ایـن نشـان از توجه ویـژه و تسـریع در 
فعال سـازی صنایـع و پیشـرفت اقتصادی 

و اشـتغالزایی در منطقـه اسـت.
رییـس سـازمان صنعت،معـدن و تجـارت 
جنـوب کرمـان اظهارداشـت: ایـن واحـد 
صنایع معدنـی ظرفیـت تولیـد 500 هزار 
تن کنسـانتره با عیـار 9 درصـد و 25 هزار 
تن کنسـانتره بـا عیـار ۳2 درصـد را دارد.

او از اشـتغالزایی این کارخانـه برای ۸0 نفر 
به صورت مسـتقیم خبر داد.

مروجی فرد اظهارداشـت: همزمـان با دهه 
مبـارک فجر انقاب اسـامی پنـج واحد با 
سـرمایه گذاری پنـج هـزار میلیـارد ریال 

آماده افتتاح اسـت.
رییـس سـازمان صنعت،معـدن و تجـارت 
جنـوب کرمـان ادامـه داد: بـا افتتـاح 
ایـن واحدهـا بـرای 700 نفـر بـه صـورت 

مسـتقیم اشـتغالزایی خواهـد شـد.

ــد  ــتورالعمل جدی ــه دس ــه ب ــا توج ب
شــورای جهانی صنایــع دســتی، 
مبنــی بــر انتصــاب شــهرداران 
شــهر های  دبیــران  به عنــوان 
جهانــی، رضا ســرو ش نیا شــهردار 
ــوی  ــی از س ــی حکم ــیرجان، ط س
وزیــر  مونســان؛  علی اصغــر 
و  میراث فرهنگــی، گردشــگری 
صنایــع دســتی، به عنــوان دبیــر 
شــهرجهانی گلیم معرفــی شــد.
ــور  ــا حض ــروز ب ــه ام ــمی ک در مراس
مدیــرکل میراث فرهنگــی اســتان 
کرمــان و فرمانــدار ویژه ســیرجان در 
ســالن اجتماعــات فرمانــداری برگزار 
شــد، ضمــن تقدیــر از زحمــات ابوذر 
خواجویی نســب، دبیــر پیشــین ایــن 
ــهرجهانی  ــری ش ــم دبی ــاد، حک نه
ــدا  ــه شــهردار ســیرجان، اه ــم ب گلی
شــد.همچنین به پیشــنهاد مدیرکل 
میــراث فرهنگــی اســتان و بــرای 
اســتفاده از تجــارب ابــوذر خواجویــی 
ــوان  ــن عرصــه، وی به عن نســب در ای
ــهرجهانی گلیم،  ــه ش رییس دبیرخان
ــی  ــهراب بهاالدین ــد. س ــی ش معرف

فرمانــدار ویــژه ســیرجان در ایــن 
جلســه با توجــه بــه قدم هــای مثبتی 
کــه در ماه هــای اخیــر در بحــث گلیم 
ــدواری  ــار امی ــده، اظه ــته ش برداش
ــه و ورود  ــدازی دبیرخان ــا راه ان کــرد ب
جدی تــر شــهرداری بــه ایــن حــوزه، 
ــی در  ــات خوب ــاهد اتفاق ــه زودی ش ب

ــیم. ــم باش ــهرجهانی گلی ــوزه ش ح
ــراث  ــرکل می ــی مدی ــدون فعال فری
ــن  ــز ای ــان نی ــتان کرم ــی اس فرهنگ
جلســه، برنــد شــهرجهانی گلیم را 
ــرای ســیرجان  ــاز ب ــن امتی بزرگ تری
ــه  ــه ب ــورت توج ــه در ص ــت ک دانس
آن، هــم در بحث هــای اقتصــادی 
و هــم در عرصــه گردشــگری، 
ــای  ــب ظرفیت ه ــیرجان را صاح س

فوق العــاده ای خواهــد کــرد.
رضــا ســروش نیا شــهردار ســیرجان 
هــم ابــراز امیــدواری کــرد: بــا 
فعالیت هــا و توجــه بیشــتر بــه 
دبیرخانــه شــهرجهانی، بــه زودی 
فصــل جدیــدی از فعالیت هــا در 
راســتای حفــظ، احیــا، آمــوزش، 
توســعه و ترویــج هنــر جهانــی 

گلیم بافــی در ســیرجان آغــاز 
خواهــد شــد.

ــوذر  ــز اب ــه نی ــن جلس ــان ای در پای
ــه  ــس دبیرخان ــب ریی خواجویی نس
گلیــم ســیرجان، بــا اشــاره بــه 
ــعی  ــر س ــاه اخی ــد م ــه در چن اینک
شــد تــا از مســیر های مختلــف، 
ــغ  ــی و تبلی ــیرجان معرف ــم س گلی

ــی  ــای اجرای ــا کار ه ــت: ب ــود، گف ش
و پژوهشــی، بســیاری از موانعــی 
کــه بــر ســرِ راه شــهرجهانی گلیم 
بــود، برطــرف شــده و تنهــا بــا 
اندکــی توجــه بیشــتر از ســوی 
ــتر،  ــت بیش ــی و هم ــای متول نهاد ه
شــهرجهانی گلیم در جایــگاه واقعــی 

ــت. ــرار گرف ــود ق خ

شهرستان  جهادکشاورزی  مدیر 
نه  باد گفت: یک هکتار گلخا عنبرآ
لغ بر  عتباری با هیدروپونیک با ا
شهرستان  در  ریال  میلیارد   ۴5

عنبرآباد به بهره برداری رسید.
محسن  ما  ر  خبرنگا گزارش  به 
جهادکشاورزی  طاهری،مدیر 
برای  گفت:  باد  عنبرآ شهرستان 
نه  گلخا ر  هکتا یک  بار  ولین  ا
لغ بر  عتباری با هیدروپونیک با ا
۴5 میلیارد ریال از محل اعتبارات 
شهرستان  در  روستایی  اشتغال 

و  ا عنبرآباد به بهره برداری رسید.
ز این طرح  گفت: با بهره برداری ا
برای 6 نفر بصورت مستقیم و بیش 
مستقیم  غیر  بصورت  نفر   20 ز  ا
شد.طاهری  خواهد  یجاد  ا شغل 
باد  تصریح کرد؛ شهرستان عنبرآ
دارای سطح زیر کشت ۴05 هکتار 
گلخانه است که از این میزان سطح 
زیر کشت 260 هکتار شامل خیار 
بقی شامل  ر و ما معمولی و خاردا
و  بادمجان، گوجه  فرنگی،  توت 
انواع ارقام فلفل رنگی می باشد و در 

مجموع در بخش گلخانه ای منطقه 
بیش از 2۴00 نفر به مدت 7 ماه به 

طور مداوم اشتغال دارند.
ز  فزود: توسعه گلخانه ها یکی ا و ا ا
سیاست ها ی وزارت جهادکشاورزی 
است، احداث گلخانه ها نقش مهمی 
مدیریت  تولیدات،  فزایش  ا در 
و  آفات  کنترل  آب،  مصرف 
بیماری های گیاهی خواهد داشت 
ز طرفی با مدیریت صحیح در  و ا
رای  حوزه تولیدات کشاورزی دا

توجیه اقتصادی مناسبی است.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
نجام واکسیناسیون  گفت: برای ا
وجود  اجباری  هیچ   19 کووید 
تعهدی  کسی  ز  ا ما  و  رد  ندا
هد  نمی گیریم و هرکسی که بخوا
واکسینه  نه  وطلبا دا ند  می توا
نیست. ر  کا در  اجباری  و   شود 

ز وزارت  یرنا به نقل ا به گزارش ا
دیروز  رئیسی  علیرضا  بهداشت، 
رد مطرح شده  ره برخی موا با در
در فضای مجازی مبنی بر اجباری 
بودن واکسیناسیون یا اخذ تعهد 
فزود:  برای تزریق واکسن کرونا ا
کاما   19 کووید  واکسیناسیون 
شبکه  طریق  ز  ا و  بوده  یگان  ا ر
هد  نجام خوا ا بهداشت و درمان 
نجام  ا برای  هدف  گروه  شد. 
واکسیناسیون در شبکه بهداشت 
مشخص بوده و بر اساس سند ملی 
 واکسیناسیون عمل خواهد شد.

یان سال 99،  وی بیان کرد: تا پا
گروه آسیب پذیر فاز یک که حدود 
یک میلیون و ۳00 هزار نفر هستند 
می شوند. واکسینه  نا  کرو  برای 
نا کرو واکسن  ردات   وا

رت بهداشت  معاون بهداشت وزا
درباره واردات واکسن کووید 19 
گذشته  هفته  پنجشنبه  گفت: 
ز  ا نا  کرو واکسن  محموله  ولین  ا
روسیه وارد کشورمان شد و برنامه 
ولویت  ریزی شده که بر اساس ا
شود. نجام  ا واکسیناسیون   ،  ها

بندی  ولویت  ا فزود:  ا وی 
ملی  سند  طبق  واکسیناسیون 
واکسیناسیون کووید 19 مصوب 
نا بوده و  بله با کرو ستاد ملی مقا
در فاز اول، کادر بهداشت و درمان 
لمندان، معلولان  ز سا و گروهی ا

و جانبازان که در مراکز نگهداری 
شد. هند  خوا واکسینه   می شوند 
 اولین گروهی که واکسینه می شوند

ولین  ا کرد:  اظهار  رییسی 
می شوند،  واکسینه  که  گروهی 
پرسنل  و  نا  کرو بخش  پرسنل 
که  هستند  یوهایی  سی  آی 
د مبتا به کووید  فرا مستقیم با ا
ز آن به  رند و بعد ا 19 سروکار دا
سراغ مراکز نگهداری سالمندان، 
می رویم. زان  نبا جا و   معلولان 

نیز  دیگری  منبع  ز  ا واکسن 
رسید خواهد  دستمان   به 

رت بهداشت  معاون بهداشت وزا
ینکه  بیان کرد: خبر خوش دیگر ا
به  نیز  دیگری  منبع  ز  ا واکسن 
یان   هد رسید و تا پا دستمان خوا
سال 99، گروه آسیب پذیر فاز یک 
که حدود یک میلیون و ۳00 هزار 

نفر هستند، واکسینه می شوند.
میزان واردات واکسن کرونا

وی درباره میزان واردات واکسن 

 20 تاکنون  گفت:   19 کووید 
ر دوز واکسن کووید 19 وارد  هزا
 100 نیز  ینده  آ هفته  و  شده 
رد خواهد شد  ر دوز دیگر وا هزا
محموله های  ترتیب  همین  به  و 
شد. هند  خوا رد  وا نیز   بعدی 

محموله  ولین  ا  ، یرنا ا گزارش  به 
واکسن کرونای روسی با عنوان 
پنجشنبه  روز  »اسپوتنیک وی« 
ر  رد کشور شد و قرا 16 بهمن وا
در  بعدی  محموله های  است 
هفته های آینده وارد کشور شود. 
وزیر  اعام  اساس  بر  همچنین 
بهداشت، ۴.2 میلیون دوز واکسن 
ز سبد کوواکس  زنکا ا کرونا آسترا
رد می شود. ه فوریه وا  نیز در ما

بر اساس اعام سعید نمکی وزیر 
علیه  واکسیناسیون  بهداشت، 
ویروس کرونا در ایران از روز 21 
بهمن ماه و با اولویت کادر درمانی 
شاغل در آی سی یوهای کووید 19 

آغاز خواهد شد.
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فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای 
عملیات آزاد سازی تصرفات بستر رودخانه های کبوتر خان، گیودری، صادق آباد، 

دره در،شور و دئفه شهرستان رفسنجان 

فرآیند شماره ۵۳/الف/۹۹

شرکت آب منطقه ای کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای عملیات آزاد سازی تصرفات بستر رودخانه 
های کبوتر خان، گیودری، صادق آباد، دره در، شور و دئفه شهرستان رفسنجان فرآیند شماره ۵۳/الف/۹۹ را از طریق سامانه 
ارائه پیشنهاد مناقصه  تا  از دریافت اسناد مناقصه  برگزاری مناقصه  نماید. کلیه مراحل  برگزار  الکترونیکی دولت  تدارکات 
گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای 

الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ ۹۹/11/21میباشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 1۹ مورخ ۹۹/11/28
مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 1۰ مورخ۹۹/12/۹

زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت1۰:1۰ مورخ ۹۹/12/۹
اطلاعــات تمــاس دســتگاه مناقصــه گــر جهــت دریافــت اطلاعــات بیشــتر در خصــوص اســناد مناقصــه آدرس: کرمــان، خیابــان پاســداران، شــرکت 

آب منطقــه ای کرمــان، ســاختمان شــماره دو، دفتــر قراردادهــا و تلفــن ۰۳۴-۳222۴۴82
ارائــه پاکــت هــای الــف بــه آدرس: کرمــان، خیابــان پاســداران، شــرکت آب منطقــه ای کرمــان ســاختمان شــماره یــک، طبقــه دوم، دبیرخانــه 

محرمانــه دفتــر حراســت
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : ۰21-۴1۹۳۴

دفتر ثبت نام : 88۹۶۹۷۳۷ و 8۵1۹۳۷۶8

ول
ت ا

نوب

روابط عمومی شرکت آب منطقه ای کرمان  شناسه اگهی 1۰92252

افزایش حمله سگ های ولگرد به انسان ها
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نماینده مجلس: 

دولت یک میلیون یورو برای 
مدیریت کرونا در نظر گرفت

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسامی با اشاره به اینکه 
ستاد کرونا با اجرای طرح شهید سلیمانی در استان ها هزینه کرده 
گفت: یک میلیارد یورو اعتبارات مدیریت کرونا با درخواست دولت 

و تایید مقام معظم رهبری در نظر گرفته شد.
محمدرضا پورابراهیمی روز گذشته در نشست هم اندیشی طرح 
شهید سلیمانی اســتان کرمان با بیان اینکه گزارشی از وضعیت 
دستاوردهای طرح مدیریت کرونا در استان ها را در اختیار نداریم 
افزود: با حمایت بسیج و سپاه بدون چشم داشتی کار انجام شده اما 

گزارشی جامع در این زمینه در دسترس نیست.
او با اشــاره به حمایت های واحدها و انتظاراتــی که از آنان داریم 
اظهارداشت: واحدهای صنفی در نزدیکی عید نوروز اگر حمایت 

نشوند طبیعتا حمایت و همراهی جامعی با ما نخواهد داشت.
نماینده کرمــان و راور در مجلس شــورای اســامی افزود:نمی 
توان یکجانبه بــر رعایت پروتکل ها تاکید کنیــم اما حمایت ها و 

پشتیبانی های دولتی که قولش را به مردم دادیم، عملیاتی نشود.
او عنوان کرد: واکسن در مجلس مطرح شده و مجموعه ستاد فرمان 

حضرت امام عملیات تولید آن را آغاز کرده است.
پورابراهیمی با تاکید بر افزایش حساســیت ها نســبت به کرونا 
گفت: همانطور که مجموعه دولت و دســتگاه ها به مدیریت این 
فرایند کمک کردند امیدواریم این کمک ها تا رسیدن به نقطه ای 
ایمن ادامه داشته باشد.او اضافه کرد: حضور دستگاه ها، پیگیری 
نمایندگان و همکاری خوب واحدهای صنفی و اقتصادی در طرح 

شهید سلیمانی استان کرمان به خوبی رقم خورد.

عواقب سرمازدگی در جنوب کرمان
 خیار کیلویی 2۰ هزار تومان شد

قیمت محصول خیار در روزهای گذشــته در کشور افزایش یافته 
است، رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی علت این گرانی را 

سرمازدگی جالیزهای خیار در جیرفت کرمان می داند.
در هفته های گذشته سرمازدگی محصولات کشاورزی در جنوب 

استان خسارت 2 هزار و 92۸ میلیارد تومانی در پی داشت.
البته ســرمازدگی تنها عامل خســارت به محصولات این منطقه 
نبود، چرا که پس از خسارت سنگین سرمازدگی به مزارع جنوب 
استان طوفان شن نیز 200 میلیارد تومان به کشاورزان جازموریان 

خسارت زد.
 خسارت ۲۰۰ میلیارد تومانی طوفان به کشاورزان جازموریان

حال  پس از گذشــت چند روز از این حوادث، کشــور با کمبود 
محصول خیار روبرو شده اســت و آن طور که رییس اتحادیه ملی 
محصولات کشــاورزی می گوید این موضوع مربــوط به نابودی 

محصولات کشاورزی جنوب است.
سیدرضا نورانی می گوید معمولا در زمستان جیرفت کرمان مرکز 
تولید خیار بوته ای، جالیزی و گلخانه ای اســت که ســرما باعث 

کاهش تولید شد.
به گفته او از دو هفته آینده تولید ایــن محصول به روال عادی باز 

می گردد و قیمت ها نیز کاهش می یابد.
خیار گلخانه های ورامین تا هفته آینده وارد بازار می شود

نورانی در پاسخ به این  ســوال که برخی صادرات را علت افزایش 
قیمت ها می دانند و آیا صــادرات در افزایش قیمــت خیار تاثیر 
گذاشته است یا خیر؟ گفت: تنها یک نوع خیار خاصی که مصرف 
داخلی ندارد صادر می شود. از طرفی صادرات آنقدر مویرگی است 

که هیچ تاثیری در بازار داخلی ندارد.
به گزارش ایســنا، حدود دو هفته ای می شــود که برخی از انواع 
سبزی و  صیفی در بازار با افزایش قیمت مواجه شده اند و در این 
اقام خیار بیشــترین میزان افزایش را داشته است؛ به طوری که 
در روزهای اخیر قیمت هر کیلو خیار به 20هزارتومان هم رسیده 

است.

میثم پاریزی روز گذشته در نشست ساماندهی 
امور جوانان جنوب استان کرمان با محوریت فضای 
مجازی و سبک زندگی اسامی ضمن گرامیداشت 
ایام الله دهه فجر اظهارداشت:فعالیت خانه جوان 
شهرستان های جیرفت و کهنوج نشانه توجه ویژه 

به جنوب استان کرمان است.
او به حوزه جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان 
کرمان اشاره کرد و برگزاری ستاد ساماندهی امور 
جوانان را بسیار مهم برشمرد و هدف این نشست ها 

را کاهش تصدی گری دولت دانست.
پاریزی ادامه داد: با برگزاری این نشست ها زمینه 
مشارکت جوانان فراهم و کارها به جوانان سپرده 
می شود.او خواهان توانمند سازی سمن های جنوب 
کرمان شد و بر توازن رشد سرانه ورزشی در استان 

کرمان تاکید کرد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان هدف از راه 
اندازی ستاد ساماندهی امور جوانان را جلوگیری از 
موازی کاری دانست و وظیفه این ستاد را ریل گذاری 
برشمرد.او با بیان اینکه ستاد ساماندهی امور جوانان، 
بالاترین سطح تصمیم گیری برای جوانان است، بر 

همکاری همه مدیران تاکید کرد.
پاریزی افتتاح 2 طرح با ظرفیت ملی در استان 
کرمان خبر داد و گفت: این طرح ها شامل دبیرخانه 
آسیب های اجتماعی و سامانه ملی امید زندگی 
است.او ادامه داد: هدف از اجرای این طرح ها ارایه 
مشاوره بوده و این سامانه ها یک اپلیکیشن برای 

مشاوره در لحظه است.
مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمان با بیان 
اینکه سال گذشته اعتبارات تخصیص یافته هشت 
درصد بوده است، بر اولویت تکمیل خانه های جوان 

تاکید کرد.
او گفت: با هماهنگی فرمانداران و اداره ورزش و 
جوانان مکانی در اختیار سمن ها )سازمان های 
مردم نهاد( قرار داده شود و در غیر این صورت هزینه 

اجاره یک مکان مناسب را پرداخت کنند.
پاریزی بیان داشت:ستاد ساماندهی جنوب به 
صورت مستقل برگزار شود تا صورت جلسات آن 
در او اظهار داشت: تسهیاتی هم در حوزه تخصصی 
اداره ورزش وجود دارد که جوانان می توانند در بحث 

اشتغال استفاده کنند.
ساماندهی امور جوانان با یک جلسه به نتیجه 

نمی رسد
در ادامه فرماندار جیرفت گفت: ساماندهی امور 
جوانان، مبحثی نیست که با یک جلسه در مورد آن 
به نتیجه برسیم و جمعیت جوان در جنوب کرمان 

با توجه به شرایط، بعضاً نادیده گرفته شده است.
ابوذر عطاپور وزیری به ابعاد گسترده  ورزش و جوانان 
اشاره کرد و افزود: در حوزه ورزش از اداره کل ورزش 
و جوانان استان کرمان، قدردانی و تشکر می کنیم 
زیرا کارهای زیرساختی و شایسته ای انجام شده 

است ولی در حوزه جوانان، برنامه خاصی ندیدیم.
فرماندار جیرفت، استقال امور جوانان در جنوب 
استان کرمان را اعام نیاز کرد و بیان داشت: 
رسیدگی به امور جوانان را با صدور بخشنامه 

نمی توان به نتیجه رساند.

او به حضورش در سه شهرستان به عنوان فرماندار 
اشاره کرد و گفت: لازم است مقوله امور جوانان را به 

صورت خاص دید.
عطاپور ضمن اشاره به پایین بودن میانگین سن 
مدیران در جنوب استان کرمان گفت: در انتصاب 

مدیران جدید از جوانان استفاده می شود.
جنوب کرمان نیازمند توجه بیشتر است

رییس اداره ورزش و جوانان شهرستان جیرفت با 
اشاره به شرایط ویژه جوانان در جنوب استان کرمان، 
گفت: جنوب استان کرمان، نیازمند توجه ویژه در 

بحث جوانان است.
مهدی ارم بین افزود: بحث امور جوانان و ثمن ها، 
طی دو سه سال اخیر مورد استقبال مردم، قرار 

گرفته است.
او به ساخت خانه جوان در شمال استان اشاره کرد و 
تاکید کرد: در جنوب استان کرمان نیز نیاز به تکمیل 

خانه جوان وجود دارد.
او به کامل نبودن کادر و چارت اداره ورزش و جوانان 
شهرستان جیرفت اشاره کرد و گفت: جیرفت، تنها 
شهرستانی است که پسُت نیروی جوانان ندارد و 

کادر اداره نیاز به تکمیل دارد.
خانه جوان کهنوج سریع تر احداث شود

مهدی حیدری رییس اداره ورزش و جوانان کهنوج 
نیز خواستار تسریع در روند ساخت خانه جوان این 
شهرستان شد.مژده دلاری رییس اداره ورزش و 
جوانان عنبرآباد هم خواستار رفع موازی کاری در 
شهرستان ها شد و گفت: در حوزه ازدواج و آسیب 
های اجتماعی، متولی کار باید اداره ورزش وجوانان 
باشد تا جلسات وکارگروه ها به صورت تخصصی 

برنامه ریزی شود.
محمد حاج حسینی رییس اداره ورزش و جوانان 
قلعه گنج نیز بر استفاده از ظرفیت فضای مجازی 
در راستای نهادینه کردن سبک زندگی اسامی 
تاکید کرد.عبدالوهاب تاجیک رییس اداره ورزش 
و جوانان رودبار جنوب هم جمعیت این شهرستان 
را  120 هزار نفر برشمرد و از فعالیت 2 سمن در این 

شهرستان خبر داد.
او از نبود هماهنگی بین دستگاه ها انتقاد کرد و 
گفت: این موضوع سبب کاهش هدر رفت انرژی در 

حوزه های مختلف می شود.
محمدتقی افشارمنش رییس اداره ورزش وجوانان 
شهرستان فاریاب هم گفت: بین افزایش آسیب های 
اجتماعی و نبود اعتماد به جوانان رابطه مستقیم 

وجود دارد لذا باید بیشتر به جوانان بها داده شود.
علی محبان دبیر اجرایی اتاق بازرگانی جنوب 
استان کرمان خواستار راه اندازی کارگروه پشتیبان 
جنوب کرمان شد و از راه اندازی کارگروه آسیب های 
اجتماعی جنوب کرمان توسط اتاق بازرگانی خبر 
داد.او رمز موفقیت سمن ها را اتحاد دانست و بر 
مهارت آموزی تاکید کرد و گفت: لازمه توسعه، 
داشتن مهارت بوده لذا برای شغل ها باید شخصیت 
سازی شود.وحید شاهرخی رییس جمعیت  هال 
احمر جیرفت نیز در این نشست خواستار راه اندازی 

خانه های هال جوان در جنوب کرمان شد.
در پایان این آیین تفاهمنامه ای بین اداره ورزش و 
جوانان شهرستان جیرفت با اداره هال احمر انجام 
امضا شد که مفاد آن در خبرهای بعدی منتشر 

می شود.

مدیـرکل امـور عشـایر اسـتان کرمان گفـت: به 
مناسـبت ایـام الله دهـه فجـر و در راسـتای ارائه 
خدمات مطلوب بـه عشـایر تعداد هشـت پروژه 
در مناطق عشـایری شـمال اسـتان بـا اعتباری 

حـدود 60 میلیـارد ریـال افتتاح شـد
علـی  نیکـزادی روزگذشـته ضمن تبریـک دهه 
فجـر و پیـروزی انقـاب شـکوهمند اسـامی  
افـزود: بـا بهـره بـرداری از ایـن تعـداد پـروژه 
۸۴0خانـوار عشـایری از خدمـات لازم بهره مند 

شـدند.
او بـا اشـاره بـه اینکـه پـس از پیـروزی انقـاب 
اسـامی عشـایر  با تاش خسـتگی ناپذیر خود 
نقـش بسـزایی در رونـق اقتصـادی و تولیـدات 
دامـی و امنیـت غذایی جامعـه ایفا کردنـد، بیان 
داشـت: تامین آب شـرب کانـون عشـایری تک 
فرهـاد سـیف الدینـی، ریگ سـیاه، درغسـتان، 
سـنگ سـفید و سـنگ لکی و احداث یک دهانه 
پـل بنگوئیـه بردسـیر، زیرسـازی قطعـه یـک 
سرسـنگوییه سـیرجان و احداث یـک دهانه پل 

توران شـهربابک. از جملـه طرح هایی اسـت که 
در دهـه مبـارک فجـر بـه بهره بـرداری رسـیده 

اسـت.
نیکـزادی در ادامـه زنـان عشـایر را معمـاران 
خانـواده و جامعـه عنـوان کـرد و گفـت: زنـان و 
مادران عشـایر در اقتصاد خانوار عشایر اثرگذاری 
مطلوبی داشـته و جمعیت قابل توجهی از عشایر 
می باشـند و در کنـار فعالیت هـای اقتصادی که 
دارند با ایجـاد فضایی مناسـب و آرام برای سـایر 
اعضـای خانـواده توانسـته انـد فرزندانـی دلیر و 
غیور پـرورش دهند که به جامعـه خدمت کنند.
او در ادامـه گفـت: اداره کل امـور عشـایر اسـتان 
کرمـان بـا چهـار خدمـت شناسـه داری کـه 
ماموریت سـازمانی ایـن اداره کل اسـت، در حال 
ارائـه خدمـات مسـتمر بـه عشـایر مـی باشـد و 
در این راسـتا مطابـق دو آییـن نامه سـاماندهی 
مصوب هیـات دولت کـه بـه اسـتناد آن وظیفه 
منـدی سـایر دسـتگاه هـای اجرایـی را در قبال 
عشایر مشخص نموده است و سایر دستگاههای 

اجرایـی بایـد در حـوزه کاری خـود بخشـی از 
اعتبـارات دسـتگاه را در مناطـق عشـایری بـه 
منظور توسـعه متوازن و ارتقای سـطح شـاخص 

هـای برخـورداری هزینـه نماینـد .
مدیرکل امور عشـایر اسـتان کرمان با بیان اینکه 
در ایـن راسـتا طی چنـد سـال گذشـته اتفاقات 
خوبـی در ایـن زمینـه افتـاده  ولـی پراکندگـی 
جمعیـت و جغرافیایی به حدی اسـت کـه هنوز 
تا رسـیدن به شـاخص هـای مـورد نظـر فاصله 
زیادی داریـم گفـت: از متولیان امر تقاضـا داریم 
توجـه ویـژه ای در این خصوص داشـته باشـند.

او افزود: در راسـتای آیین نامه ساماندهی عشایر 
تفاهم نامـه ای بین سـازمان امـور عشـایر ایران 
و سـازمان دامپزشـکی تحـت عنوان سـند ملی 
ارتقـای بهداشـت دام عشـایر بـا هـدف کاهـش 
هزینه هـای تولید منعقد شـده که براسـاس آن 
عشـایری کـه سـواد خوانـدن و نوشـتن دارند با 
عملیات بهداشـتی آماده باش دام آشنا می شوند  

و کارت مهـارت بـه آنهـا اعطا می گـردد .

نیکزادی خاطرنشـان کرد: موضـوع مهم دیگری 
کـه در دسـتور کار قـرار گرفتـه اسـت و نیازمند  
همـکاری و همراهـی عشـایر و دامـداران عزیـز 
مـی باشـد بیمـه دام- هویـت گـذاری و صـدور 
کارت تـردد دام می باشـد که با وجـود اینکه این 
طرح مدتی اسـت بـه اجـرا درآمده ولـی تاکنون 
پیشـرفت چشـم گیری نداشـته اسـت و این کار 
نیازمنـد همـکاری عشـایر و مراجعـه آنهـا برای 

دریافـت این خدمـات می باشـد.
او هدف از اجرای این طـرح را جلوگیری از قاچاق 
دام توسـط سـودجویان و دلالان عنـوان کـرد 
گفـت: چنانچه این امـر صورت نگیـرد جابجایی 
دام مصـداق کالای قاچـاق محسـوب می شـود 
و به عشـایر عزیز کـه کارت تردد دریافـت نکرده 
باشـند هیچ گونه نهاده دامی یا تسهیات بانکی 

و سـایر خدمـات تعلق نمـی گیرد.
نیکزادی افزود:عشـایر عزیز می توانند با مراجعه 
به شـرکت هـای تعاونـی عشـایری شهرسـتان 
خود بـرای دریافت کارت تـردد دام اقـدام کنند.

فعالیت 2 خانه جوان در جنوب کرمان
مدیرکل ورزش و جوانان کرمان از فعالیت 2 خانه جوان در هفت شهرستان جنوبی این استان خبر داد

افتتاح هشت پروژه در مناطق عشایری استان کرمان

ایرنا
گزارش

 برگشت خودروهای مناطق آلوده از مبادی استان

کرمان پذیرای مسافران نیست
معاون استاندار کرمان با ابراز نگرانی در خصوص سفرهای مردمی 
به کرمان در تعطیات پایان هفته از برگشت خودروهای مناطق 

آلوده از مبادی استان خبر داد.
محمدصادق بصیری روز گذشــته در جمع خبرنگاران با اشاره به 
تعطیلی روز 22 بهمن و نگرانی در خصوص سفر مردم، گفت: در 
مناطق مقصد گردشگری در شمال و جنوب کشور محدودیت هایی 
اعمال شــده اما نگرانی ما از این اســت که عده ای سفر خود را در 

مناطقی برنامه ریزی کنند که محدودیت ها اعمال نشده است.
بصیری ادامه داد:براین اساس پلیس راهور در مبادی ورودی استان 
حضور دارنــد و خودروهایی که از مناطق آلــوده به ویروس وارد 
می شوند را عودت می دهند؛همچنین استاندار به همه فرمانداران 
استان دستور داده است، مکان هایی که شیوه نامه های بهداشتی را 

رعایت نمی کنند، پلمپ و تعطیل شوند.
عادی انگاری ها به کرونا دامن زد

او با اشاره به بهبود وضعیت شــیوع کرونا در روزهای اخیر، اضافه 
کرد: بهبود وضعیت در کشور، موجب عادی انگاری و  بیشتر شدن 
سفرها شــد؛ لذا بیماری درحال بازگشت اســت که البته از یک 
طرف مردم نباید دچار واهمه شــوند و از طرف دیگر نباید عادی 

انگاری شود.
بصیری با بیان این مطلب که وظیفه ستادهای استانی مقابله با کرونا 
این است که مصوبات ملی را یا بومی سازی و اجرایی کنند یا اینکه 
عین مصوبه را در استان اجرایی کنند، اظهار کرد: از تیر تا دی ماه 
سال جاری یک هزار و ۸26 بازرس را در سطح بکارگیری کردیم 

که بیش از ۴۳5هزار بازرسی را انجام داده اند.
معاون استاندار کرمان گفت:همچنین 16محل ورودی استان در 
بحث عبور و مرور خودروهای بین شهری کنترل شد و بیش از ۴5 

هزار خودرو به محل مبدا عودت داده شده است.
توضیحاتی در خصوص برگزاری انتخابات

بصیری با بیان این مطلب که انتخابات پیش رو شرایط خاص خود 
را دارد، ادامه داد: در استان کرمان دو انتخابات ریاست جمهوری 
و ششمین دوره انتخابات شهر و روســتا را داریم که براین اساس 

معاون سیاسی استانداری به عنوان رئیس انتخابات خواهد بود.
معاون سیاسی اســتاندار کرمان گفت:از تاریخ 1۸اسفند دستور 
برگزاری انتخابات صادر می شود که در بحث انتخابات شورای شهر 
و روستا افراد هنوز خیلی استقبال نکرده اند در حالی که از الان باید 

پیگیر تهیه مدارک از جمله تهیه سو پیشینه خود باشند.

رئیس سازمان بسیج جامعه پزشکی کشور گفت: 
اوایل اسفندماه امسال بیماریابی هدف دارو  
هوشمند در کشور اجرا می شود که از این راه 700 
هزار نفر بیمار کووید19 ظرف دو هفته از جمعیت کشور جدا می 
شوند و عیدی سالم خواهیم داشت.شاهین محمدصادقی روز 
گذشته در نشست هم اندیشی طرح سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی در استانداری کرمان افزود: کنترل مبتایان راحت تر از 
تحت فشار گذاشتن ۸0 میلیون انسان در قالب تعطیلی بخش های 
مختلف ایران است.او اظهارداشت: طرح شهید سلیمانی ارزان و 
کم هزینه است که بیش از 200 هزار بسیجی سینه به سینه کادر 

درمان در مقابله با کرونا در قالب این طرح ایستادند.
رییس سازمان بسیج جامعه پزشکی کشور گفت:اگر سپاه و دولت 
قادر به حمایت از مردم نباشند مردم چه برداشتی در مورد نظام 

خواهند داشت لذا شاهد کاهش قدرت ملی خواهیم بود.
او عنوان کرد: کرونا یک پدیده ای است که رتبه ما را در دل مردم 
و جایگاه بین المللی مشخص می کند و در این زمینه عملکرد 
صحیح مسئولان مبین قدرت ما است.او ادامه داد: اواخر آذرماه 
امسال حدود 500 نفر از هموطنان را روزانه به علت کرونا از 
دست می دادیم و هرروز تعداد مرگ و میر افزایش و بخش های 
بیمارستانی در حال تکمیل شدن بود.محمد صادقی افزود: کرونا 
پدیده ای سیاسی، اجتماعی و اقتصادی است و برخی کشورها 
بخشی قابل توجه از بودجه را خرج بیماری کرونا کردند.او با بیان 
اینکه ۸50 میلیون دلار تجهیزات کرونا در کشور خریداری شد 
گفت: این ویروس پدیده ای وحشتناک محسوب می شود که 
باید در مقابل آن به صورت صحیح برخورد کنیم.محمد صادقی 
با اشاره به پیش بینی های سازمان های جهانی در مورد کرونا در 
ایران بیان  داشت: برعکس پیش بینی ها با همبستگی ناشی از طرح 
شهید سلیمانی شاهد کاهش آمار کرونا شدید در کشور بودیم که 
این آمار نشان می دهد مسئولان در اداره کشور و مردم موفق 
عمل کرده اند.رییس سازمان بسیج جامعه پزشکی کشور گفت: 
مجموعه تصمیمات نظام، کشور و وزارت بهداشت و در مرکز آن 
طرح شهید سلیمانی موجب عملکرد موفق در مقابله با کرونا شد

به نقل از روابط عمومی علوم پزشکی کرمان،دکتر 
مهدی شفیعی، سخنگوی این دانشگاه عصر 
یکشنبه 1۸ بهمن ماه با بیان اینکه طی 2۴ ساعت 
گذشته، 17 بیمار جدید کرونا در بیمارستان های استان بستری 
شده اند، گفت: »شش نفر ازآن ها ازحوزه  دانشگاه علوم پزشکی 
کرمان)شامل راور،رابر،بافت،بردسیر،کوهبنان، کرمان، شهربابک، 
زرند، ارزوئیه( و 9 نفر از بستری شدگان از حوزه  دانشکده سیرجان 
هستند«.او با بیان این که در شبانه روز گذشته در حوزه  دانشگاه های 
بم و رفسنجان بیمار جدیدی بستری نشده است، گفت: »دو نفر از 
بستری شدگان جدید از جنوب استان بوده و در حال حاضر، 120 
بیمار کرونا در بیمارستان های استان بستری هستند«.شفیعی 
ادامه داد:»6۸ نفر از بیماران بستری در حوزه  علوم پزشکی کرمان، 
10 نفر حوزه  علوم پزشکی رفسنجان، 11 نفر حوزه ی جنوب، 
هشت نفر در حوزه  دانشگاه بم و 2۳ نفر از حوزه ی دانشکده 
علوم پزشکی سیرجان بستری هستند و خدمات بیمارستانی به 
آن ها ارائه می شود«.او اظهار کرد: »از ابتدای اپیدمی تاکنون 16 
هزار و 2۴6 نفر در استان، به دلیل ابتا به کرونا بستری شده اند«.
مدیر گروه مبارزه با بیماری های واگیردار دانشگاه علوم  پزشکی 
کرمان سپس اظهار کرد: »متاسفانه در 2۴ ساعت گذشته، دو 
بیمار کرونا نیز جان خود را از دست دادند که هر دو از جنوب 
استان هستند«.به گفته ی شفیعی، از ابتدای اپیدمی کرونا در 
استان تاکنون، 2۴61 نفر به دلیل ابتا به کووید ـ 19 جان خود 

را از دست داده اند.
اولویت با کادر درمان

رییس دانشگاه علوم پزشکی کرمان می گوید اسامی کادر درمان 
مشغول در آی سی یو بخش کرونا برای دریافت واکسن تعیین 
شده و به زودی واکسیناسیون کرونا برای اولین گروه هدف در 
کرمان انجام می شود.حمیدرضا رشیدی نژاد در نشست ستاد 
واکسیناسیون استانی با بیان اینکه گروه هدف طرح واکسیناسیون، 
کادر بهداشت و درمان است افزود: به دلیل محدود بودن واکسن، 
کادر درمانی که بیشتر در معرض خطر هستند واکسینه می شوند.

به گفته او واکسیناسیون کرونا، با ثبت کد ملی کارکنان انجام 
می شود و اجرای این طرح در کرمان تا چند روز آینده پیش بینی 
شده.طبق تصمیم این ستاد،واکسیناسیون کرونا به ترتیب با 
اولویت کادر بهداشت و درمان،جانبازان، معلولان جسمی حرکتی 
و سالمندان انجام و در چهار مرحله عموم مردم واکسینه می شود.

به گفته دکتر رشیدی نژاد، اعضای این کمیته، بر حسن پیاده سازی 
دستورالعمل واکسیناسیون نظارت می کنند.

استاندار کرمان ضمن تقدیر و تشکر از همه 
ارگان ها و نهادهای که در طرح شهید سلیمانی 
همکاری داشــتند، خطاب به مدیران اظهار 
کرد:امیدواریم این مدیریت موثر ادامه یابد 
و آرامش را به مردم بتوانیم هدیه کنیم لذا با 
مدیریت و هم افزایی موثر صحنه را مدیریت 

کنید.
دکترعلی زینی وند در جلســه بررسی نحوه 
اجرای طرح شهید سلیمانی در استان کرمان 

گفت:هم افزایی خوبی در این طرح در همه مجموعه های مدیریتی استان کرمان برای کنترل 
بیماری کرونا وجود دارد.

او با بیان اینکه طرح شهید سلیمانی در استان کرمان با جدیت دنبال شد و دوستان احساس 
مسئولیت بیشتری کردند، ادامه داد:در دل تهدید کرونا، فرصت های خوبی در کشور ایجاد شد 
و بنیه بهداشت و درمان کشور مناسب بود ضمن آنکه در طول دوران انقلاب و مخصوصا در این 

دولت به زیرساخت های بهداشت و درمانی توجه شده است.
استاندار کرمان با اشاره به اینکه ایران درتولید واکسن جزو رده های اول دنیاست، بیان کرد: 
در آینده صادرات واکسن خواهیم داشت و این هم افزایی ذیل چتر رهنمودهای مقام معظم 

رهبری بوده است.
او تصریح کرد:مردم به لحاظ امنیت کشور خیالشان راحت است و حتی برخی از کشورهای 
همسایه در کنار ما از خیمه جمهوری اسلامی امنیت را می گیرند و یک هم افزایی درهمه 

طیف های و گروه ها در این زمینه ایجاد شده است.
زینی وند با بیان اینکه جمهوری اسلامی کشور ساختارهای موثر است عنوان کرد:کشورهای 
منطقه از ما در برخی زمینه ها الگو گرفتند و این طرح شهید سلیمانی یک ساختار جدید است.

محمد اســلامی وزیر راه و شهرســازی به 
منظور افتتاح پروژه های فرودگاه بین المللی 
آیت الله هاشــمی رفســنجانی و بازدید از 
محور کرمان-دیهوک فردا به کرمان ســفر 

می کند.
به گــزارش کرمان نو بــه نقــل از پایگاه 
اطلاع رســانی اســتانداری کرمــان، باند 
دوم فرودگاه بین المللی آیت الله هاشــمی 
رفســنجانی به طول ۳ هزار و ۸۴۰ متر و 

عرض ۶۰ متر، سالن جدید مســافربری به متراژ ۷ هزار و ۴۰۰ مترمربع با حضور محمد 
اسلامی، وزیر راه و شهرســازی و اســتاندار کرمان فردا دوشــنبه ۲۰ بهمن ۱۳۹۹ به 

بهره برداری می رسند.
با افتتاح ۳۶ هزار مترمربع محوطه ســازی اجرا شــده، ظرفیت پارک خودرو ها به ۶۸۰ 
دستگاه سواری و ۱۰ دستگاه اتوبوس افزایش می یابد. با راه اندازی دستگاه کمک ناوبری 
DVOR/DME و دیزل ژانراتور های برق اضطراری، مجموعا ۳۰۰ میلیارد تومان پروژه 
در فرودگاه بین المللی کرمان با حضور وزیر راه و شهرسازی به بهره برداری خواهد رسید.

پس از این افتتاح وزیر راه و شهرســازی به منظور پیگیری مطالبات مردمی و بازدید از 
باند دوم در حال اجرای محور راور-دیهوک به راور می رود. همچنین پس از کلنگ زنی و 
آغاز عملیات ساخت پل بزرگ کالیشور، اسلامی وضعیت مسیر راور-دیهوک را تا پایان از 

نزدیک مشاهده و بصورت زمینی از همین جاده به بیرجند سفر می کند.
گفتنی است محور کرمان –راور – دیهوک که  از ســال ۸۹ کلنگ زنی شده پس از ۱۰ 
سال تنها ۵۷ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و برای تکمیل به ۵۰۰ میلیارد تومان اعتبار 

نیاز دارد.

با مدیریت موثر،عید آرامی 
به مردم هدیه دهید

از افتتاح باند دوم فرودگاه 
تا بازدید محور کرمان-دیهوک 

۷۰۰ هزار کرونایی 
از جمعیت کشور جدا می شوند

واکسن کرونا در راه کرمان
17 بستری و 2 فوتی 
در شبانه روز گذشته

خبر

خبر

خبر

فرماندار جیرفت گفت: ساماندهی امور 
جوانان، مبحثی نیست که با یک جلسه در 
مورد آن به نتیجه برسیم و جمعیت جوان در 
جنوب کرمان با توجه به شرایط، بعضاً نادیده 
گرفته شده است.
 ابوذر عطاپور وزیری به ابعاد گسترده  ورزش 
و جوانان اشاره کرد و افزود: در حوزه ورزش 
از اداره کل ورزش و جوانان استان کرمان، 
قدردانی و تشکر می کنیم زیرا کارهای 
زیرساختی و شایسته ای انجام شده است ولی 
در حوزه جوانان، برنامه خاصی ندیدیم.
فرماندار جیرفت،استقلال امور جوانان در 
جنوب استان کرمان را اعلام نیاز کرد و بیان 
داشت: رسیدگی به امور جوانان را با صدور 
بخشنامه نمی توان به نتیجه رساند.

رنا
: ای

س
عک

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده3 قانـون و مـاده 13آئین نامـه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی و سـاختمانهای فاقدسـند 
رسـمی برابـررای شـماره139960319079000548-99/10/21هیات اول موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقردرواحد ثبتی حوزه ثبت ملک شـهر رودبـار جنوب تصرفات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی خانـم فریبـا پـور جمالـی فرزنـد عیسـی بشـماره شناسـنامه .صـادره ازجیرفـت دریـک بـاب خانه به مسـاحت 
131متـر مربـع پـلاک 1615فرعـی از188- اصلی مفروز و مجزی شـده از پلاک 188اصلی قطعه سـه واقـع در رودبار جنوب 
خریـداری از مالـک رسـمی آقای عبدالحسـین ،محمدمهدی و مهسـا مهیمی وفاطمـه بیگ مرادی محرزگردیده اسـت.لذا 
بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب دردو نوبـت به فاصله 15روزآگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـاراولین آگهی به مـدت دوماه اعتراض خـود را به این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض،دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد . بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکوروعدم وصـول اعتراض طبق مقـررا ت سـند مالکیت صادر 

خواهدشـد ./م الـف:720-   تاریخ انتشـار نوبـت اول:99/11/06 – تاریخ انتشـارنوبت دوم :99/11/20
علی رحمانی خالص - رئیس ثبت اسناد املاک

آگهی فقدان سند مالکیت-
مالک  نادری  مژگان  خانم  چون 
از   8477فرعی  پلاک  ششدانگ 
574-اصلی واقع در بخش 45کرمان با ارائه دو 
برگ شهادت شهود تصدیق شده ادعا واعلام نموده 
اصل  سند مالکیت پلاک اخير الذكر که قبلا ذیل 
 139620319014002020 الکترونیکی  دفتر   ثبت 
املاک الکترونیک /محلی جیرفت صادر وتسليم 
شده است بعلت جابجای مفقود گردیده از این اداره 
تقاضای صدور سند مالكيت المثنى پلاک فوق را 
نموده لذا بنا به درخواست نامبرده و برحسب دستور 
تبصره یک ماده 120 آيين نامه - قانون ثبت مراتب 
در یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخص 
یا اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به ملک 
مرقوم و یا وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد 
خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت 
است( ظرف مدت 10روز مراتب را با ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت اسناد و 
بدیهی  نمایند  اعلام  جیرفت  شهرستان  املاک 
است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز( 
هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد  بود 
و این اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود
جواد فاریابی -رییس ثبت اسناد و  املاک  
جیرفت.م الف:۵۳۷

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گلباف 
هیـات موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 

اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 139960319062000317هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گلباف تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم فاطمه نوحی گوکی فرزند محمد بشماره شناسنامه 
مساحت  به  خانه  باب  یک  ششدانگ  در  گلباف  از  صادره   304
238/50 متر مربع پلاک 2 فرعی از 1174 اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک 1174 اصلی واقع در گلباف خیابان امام کوچه 7 سمت 
راست درب سوم خریداری از مالک رسمی آقای حاجی زنجانی 
راینی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
 تاریـخ انتشـار نوبـت اول :99/11/20- تاریـخ انتشـار نوبـت دوم : 

 99/12/05
محمد مقصودی رئیس ثبت اسناد و املاک م.الف 1۴۴۹
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3پیامــک شــما را دربــاره این صفحه مــی خوانیم سال چهارم | شماره پیاپی 925 

دوشنبه 20 بهمن 1399 کاغذ جنوب

رئیـس سـازمان بهزیسـتی کشـور از بهره منـدی یـک میلیـون و 16 
هزار نفـر از افراد دارای معلولیت تحت پوشـش بهزیسـتی از ۸ خدمت 
توانبخشـی سـتاره دار خبـر داد و گفت: معلولانـی کـه دارای دفترچه 
معتبـر از بیمـه سـامت هسـتند می تواننـد از ۸ خدمـت سـتاره دار 
کاردرمانی، توانبخشـی آسیب شـنیداری، مشـاوره یا تجویز سمعک، 
ارزیابـی و کنتـرل دوره ای و درمـان اختـالات گفتـار، زبـان و ارتباط 

کامی یـا پـردازش شـنوایی برخوردار شـوند. 
بـه گـزارش ایسـنا، نشسـت هم اندیشـی روسـای سـازمان های 
بهزیسـتی کشـور و بیمـه سـامت ایـران بـا حضـور »محمـد نفریه« 
معـاون توانبخشـی، »محمدرضـا شـهبازی« مدیـرکل توانبخشـی 
مدیـرکل دفتر توانمندسـازی سـازمان بهزیسـتی کشـور و »حسـین 
رنجبران« معاون بیمه سـامت ایـران و جمعی از مدیران برگزار شـد.

»وحیـد قبادی دانـا« رئیـس سـازمان بهزیسـتی کشـور بـا اشـاره به 
امضای تفاهم نامه  همکاری بین سـازمان بهزیسـتی کشـور و سـازمان 
بیمـه سـامت در آبان مـاه سـال جـاری، گفـت: ایـن تفاهم نامـه در 
راسـتای اجرای ماده 6 قانون حمایـت از حقوق افـراد دارای معلولیت 
تصریح کـرده اسـت کـه وزارت بهداشـت، درمـان و آموزش پزشـکی 
مکلف است پوشـش بیمه سـامت افراد دارای معلولیت تحت پوشش 
بهزیسـتی را بـه گونـه ای تأمیـن کنـد کـه عـاوه بـر تأمیـن خدمات 
درمانـی مـورد نیاز ایـن افـراد، خدمـات توانبخشـی جسـمی و روانی 

افـراد دارای معلولیـت را نیـز پوشـش دهد.
رئیـس سـازمان بهزیسـتی کشـور از بهره منـدی یـک میلیـون و 16 
هزار نفـر از افراد دارای معلولیت تحت پوشـش بهزیسـتی از ۸ خدمت 
توانبخشـی سـتاره دار خبر داد و گفت: از ایـن رو، معلولانی کـه دارای 

دفترچـه معتبـر از بیمـه سـامت هسـتند می تواننـد از ۸ خدمـت 
سـتاره دار کاردرمانی، توانبخشی آسـیب شنیداری، مشـاوره یا تجویز 
سـمعک، ارزیابـی و کنتـرل دوره ای و درمان اختـالات گفتـار، زبان 
و ارتبـاط کامـی یـا پـردازش شـنوایی کـه قباً تحـت پوشـش بیمه 

سـامت نبـود، برخوردار شـوند. 
او، ادامـه داد: با همکاری و پیگیری که در 2 سـال گذشـته با سـازمان 
برنامـه و بودجـه و وزارت بهداشـت صـورت پذیرفـت در ردیـف 2۴ 
تبصـره 1۴ قانـون بودجـه 99 مبلـغ ۳00 میلیـارد تومـان از سـوی 
سـازمان برنامه و بودجـه تعیین و بـا مصوبه مجلس گنجانده شـده که 
بـا پیگیری های صـورت گرفته، 100 میلیـارد تومان تخصیـص اعتبار 
شـد کـه 12 بهمن مـاه سـال جـاری از محـل تبصـره 1۴ هدفمندی 

یارانه هـا به طـور مسـتقیم ابـاغ اعتبار شـد.

قبادی دانـا بـا بیـان اینکـه امیدواریـم بـا هدایت ایـن مهم در کشـور 
بـا پیش بینـی بودجـه سـنواتی در آینـده بتوانیـم پوشـش بیمـه ای 
بیشـتری از خدمـات توانبخشـی داشـته باشـیم، یـادآور شـد: از 57 
خدمـت توانبخشـی سـتاره دار کـه تحـت پوشـش بیمـه نیسـت، در 
یـک اولویـت 19 خدمـت و در اولویـت بعـدی ۸ خدمت انتخاب شـد 
که عمـده خدمـات مـورد نیاز سـطح یـک معلـولان را ایـن ۸ خدمت 

پوشـش می دهنـد.
بـه گـزارش روابـط عمومـی و امـور بین الملـل سـازمان بهزیسـتی 
کشـور، رئیس سـازمان بهزیسـتی کشـور در پایان با اشـاره بـه اینکه 
اجـرای دقیـق ایـن کار مشـترک جامعه پذیـری و تلفیـق اجتماعـی 
معلـولان را فراهـم مـی آورد، اذعـان کـرد: بـه فرمـوده مقـام معظـم 
رهبـری در 12 آذر سـال 9۸ مسـئول حقیقی کمک بـه معلولان فقط 
بهزیسـتی نیسـت بلکه همه مـردم، بخش هـای دولتـی و غیردولتی و 
سـازمان های انقابـی هسـتند؛ هرچه ممکن اسـت در سـطح کشـور 
خدمات مربـوط به بهزیسـتی را بایـد گسـترش داد و از نیـروی مردم 

برای گسـترش ایـن خدمـات حداکثـر اسـتفاده را کرد.

ارائه ۸ خدمت جدید به معلولان دارای دفترچه بیمه سلامت

 »علی انصاریان« بازیکن پیشکسوت فوتبال که از دوم بهمن ماه بر اثر ابتا به کرونا در بیمارستان 
فرهیختگان بستری بود روز چهارشنبه 15 بهمن ماه در ۴۳ سالگی درگذشت؛ انصاریان در ویژه 
برنامه دربی که باشگاه پرسپولیس تدارک دیده بود به عنوان مهمان حضور داشت که به نظر 
می رسد در همان برنامه به ویروس کرونا مبتا شده باشد. اما این پایان ماجرا نبود، امروز فردی 
در شبکه اجتماعی مدعی شد »علی انصاریان دوشنبه صبح فوت می کند اما خبر درگذشت او 

چهارشنبه اعام می شود.«
محمدرضا هاشمیان پزشــک معالج علی انصاریان در واکنش به این ادعای عجیب به میزان 
می گوید: مگر امکان دارد وقتی خانواده در بیمارســتان حضور داشتند فوت او را دو روز دیرتر 
اعام کرد؟پزشک معالج علی انصاریان می افزاید: عجیب اینکه این حرف ها از زبان افرادی شنیده 

می شود که نه در بیمارستان حضور داشتند و نسبتی با انصاریان داشتند.
هاشمیان ادامه می دهد: داماد و مادر او تا دقایق پایانی که علی در قید حیات بود بر سر بالین او 

حاضر بودند با این وجود، چگونه این حرف قابل قبول است؟ 

آیا خبر فوت علی انصاریان
 2 روز دیرتر اعلام شد؟

فرمانـده انتظامـی شهرسـتان نرماشـیر از دسـتگیری سـه سـارق و کشـف یـک میلیارد و 
۳۵۰ میلیـون ریـال وسـایل سـرقتی چـال شـده زیر خـاک در ایـن شهرسـتان خبـر داد. 
سـرهنگ"رضا زیدآبـادی" در تشـریح جزئیـات ایـن خبر اظهـار کـرد: در پی اعـلام وقوع 
چندین فقره سـرقت منـزل، قطعـات و محتویـات داخل خـودرو، سـرقت مغازه و احشـام 
در حوزه پاسـگاه عزیز آباد، موضـوع به صورت ویـژه در دسـتور کار پلیس قـرار گرفت.وی 
افـزود: مامـوران پلیـس از بررسـی صحنه های سـرقت و انجـام یکسـری اقدامات پلیسـی 
هویت سـارقان که سـابقه دار نیز بودنـد را شناسـایی و در این رابطـه با هماهنگـی قضائی 
سـه متهـم را دسـتگیر کردند.بـه گـزارش ایسـنا و بـه نقـل از روابـط عمومـی فرماندهـی 
انتظامـی اسـتان کرمـان، زیدآبـادی بـا اشـاره بـه اعتیاد شـدید سـارقان بـه مـواد مخدر 
صنعتی از نوع شیشـه، تصریـح کرد: سـارقان در بازجویی هـای صورت گرفته بـه ۱۲ فقره 
سـرقت محتویـات داخـل خـودرو، وسـایل منـزل، احشـام، مغـازه و کابـل برق اعتـراف و 

انگیـزه خـود را از این سـرقت هـا تامیـن هزینه مـواد مصرفـی عنـوان کردند.

کشف بیش از یک میلیارد ریال
 اموال سرقتی از زیر خاک 

مدیرکل امور مالی صندوق بازنشستگی کشوری 
از پرداخت نوبت دوم وام ضروری بازنشستگان 
و وظیفــه بگیران این صندوق، امروز دوشــنبه 

خبر داد.
به گزارش ایسنا، علی خدامی گفت: با هماهنگی 

بانک صادرات ایران، وام 10 میلیون تومانی نوبت دوم برای 2۳هزار و 750 نفر از مشمولان فردا 
)دوشنبه 20 بهمن 99( به حساب این افراد واریز می شود.

وی یادآور شد: نوبت نخست این وام سوم دی ماه به حساب مشمولان واریز شده بود.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل صندوق بازنشستگی کشوری، خدامی با بیان 
اینکه نمی توان تاریخ دقیقی برای محاسبه زمان پرداخت وام در نوبت های مختلف تعیین کرد، 
تاکید کرد: تامین منابع و پرداخت وام ضروری برای بازنشستگان کشوری توسط بانک عامل 

انجام می شود و نمی توان زمان دقیقی برای نوبت های بعدی اعام کرد.

وام ضروری 1۰میلیونی بازنشستگان کشوری 
امروز واریز می شود

خبرخبر

رئیس سازمان امور اجتماعی کشور از 
کاهش ۸.۸ درصدی همسرآزاری و ۳.6 
درصدی کودک آزاری در 9 ماهه سال 

جاری در مقایسه با سال قبل خبر داد.
تقی رستم وندی در نشست خبری امروز 
یکشنبه خود در تشریح عملکرد حوزه 
اجتماعی وزارت کشور گفت: ظرف دو سال 
اخیر با فشارهای اقتصادی و تحریم هایی 
مواجه بودیم که تاثیرات زیادی بر فضای 
اجتماعی کشور داشته است. در حقیقت 
کشور ظرف چهار دهه گذشته علی رغم 
پیشرفت های اقتصادی فراوانی که داشته با 
مشکات ساختاری نیز در این حوزه مواجه 
بوده، به شکلی که در حوزه بیکاری ظرف 
سه دهه گذشته میانگین آن 10 درصد بوده، 
در کنار آن مسائل دیگری همچون نابرابری 
و فاصله طبقاتی نیز از مسائلی است که به 
عنوان مولفه های اقتصادی تاثیرات بسیاری 

در حوزه اجتماعی داشته اند.
رئیس سازمان امور اجتماعی کشور ادامه 
داد: کرونا آثار نامطلوب اجتماعی همچون 
کاهش روابط اجتماعی، فردگرایی، کاهش 
نشاط اجتماعی را نیز به همراه داشته، کرونا 
هم بر فرد و هم بر خانواده و جامعه و نظام 
حکمرانی تاثیرگذار بوده، اولویت یافتن 
سامت، تغییر رژیم غذایی مردم و به طور 
کلی سبک زندگی تا حدودی بر اثر این 
بیماری تغییر پیدا کرده است. فقر و نابرابری 
در اثر تعطیلی مراکز اقتصادی بر اساس 
اعام مجامع جهانی، تغییر در نظام آموزش 
و تعلیم و تربیت همگی از آثار و پیامدهای 

شیوع کرونا است.
وی ادامه داد: توجه به سامت روانی و 
اجتماعی بسیار حائز اهمیت است و در 
کنار اجرای برنامه های سامت محور باید به 
بحث سامت روان نیز توجه کنیم. مطالعات 
جهانی در انگلستان نشان می دهد که تا 
حدود 27.۳ درصد عائم روانشناختی برخی 
بیماران در سه عامت افسردگی، استرس و 
اضطراب افزایش داشته است. در چین این 
عائم سه گانه تا 50 درصد و در کشور ما نیز 
این عائم سه گانه تا ۳0 درصد در میان همه 
افراد درگیر با شیوع کرونا ویروس افزایش 

پیدا کرده است.

ایسنا/خراسان رضوی اضطراب و افسردگی 
ناشی از همه گیری کرونا منجر به بی خوابی 
شبانه شده است. مردم هنوز هم تا حد زیادی 
با غم، عدم اطمینان و ترس روبرو هستند و 
این پیامد منفی بسیاری از الگوی خواب آنان 

را تحت تاثیر قرار داده است.
به نقل از نیوز، محققان عملکرد واقعی قهوه بر 
روی مغز انسان را بررسی کردند تا به سوالاتی 
که همواره افراد در مورد تاثیر قهوه بر سلامت 
دارند، پاسخ دهند. نتایج این تحقیق نشان 
می دهد، مصرف قهوه می تواند به افرادی که 

خواب محدود دارند، کمک کند.
پروفســور رناتا ریها از گروه پزشکی خواب 
ادینبورگ، اطلاعات جدیــدی را در مورد 
چگونگی تعادل قهوه در اختلال شناختی 
کوتاه مدت ارائه کرد. وی تاثیر قهوه بر الگوی 
خواب را بررســی کرد و دریافت، نوشیدن 
قهوه در اوایل روز می تواند به افزایش میزان 
هوشــیاری و تمرکز کمک کنــد، به ویژه 

هنگامی که »الگوی خواب« تغییر می کند.
همچنین توصیه بر این که قهــوه را باید ۶ 
ساعت قبل از خواب نوشید در این تحقیق 

تایید شده است.
نتایج تحقیق نشان داد که ۳۰۰ میلی گرم 
کافئین که تقریبا به میزان سه فنجان قهوه 
در روز اســت می تواند به بهبــود چالاکی، 
هوشــیاری، زمان واکنش، دقت و حافظه 
کاری که به دلیل کمبود خــواب با ضعف 

مواجه شده است، کمک کند.
این تاثیر به ویژه برای افراد شب کار بسیار مفید 
است، زیرا این میزان قهوه می تواند عملکرد 
روانی-حرکتی را بهبود بخشد. این همان تاثیر 
قهوه است که گروه  فوریت های پزشکی مورد 
اســتفاده قرار می دهند و مشاهده عملکرد 
آن ها یکــی از مهم ترین مــوارد از مزایای 

نوشیدن قهوه است.
اما این به معنای رفع مشکلات اصلی ایجاد 
شده با کمبود خواب نیست. محققان تاکید 
می کنند که این راه حل کوتاه مدت می تواند 
به سرعت کیفیت خواب را تحت تاثیر قرار 

دهد.
پروفسور رناتا ریها اظهار کرد: »تقریبا مردم 
جهــان روزانه ۸۰ درصــد کافئین مصرف 
می کنند که اغلب علت آن تقویت بیداری 
و تمرکز است. تاثیر کافئین بر بدن می تواند 
چندین ساعت طول بکشــد و افرادی که 
درمی یابند نوشیدن قهوه در اواخر روز الگوی 
خواب آنان را مختل می کند در هنگام عصر و 
شب نوشیدنی های کم کافئین یا قهوه بدون 

کافئین مصرف کنند.«
موسســه اطلاعات علمی قهوه )ISIC( این 
گزارش را بانام »قهوه و خــواب در زندگی 

روزمره« منتشر کرده است.

واکنش نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد  نسبت به 
اظهارات تحریک آمیز و جنگ افروزانه رژیم صهیونیستی در صدر 

اخبار پرمخاطب روز گذشته بود.
مجید تخت روانچی در نامه ای به آنتونیو گوترش و رئیس دوره ای 
شورای امنیت سازمان ملل متحد هشدار داد که به هرگونه تهدید 

یا عمل نادرست رژیم اسرائیل قاطعانه پاسخ می دهیم.
او افزود: به تازگی، رژیم اسرائیل نه تنها اظهارات تحریک آمیز و 
جنگ افروزانه خود را علیه جمهوری اسامی ایران شدت بخشیده 
است بلکه فعالانه در پی برنامه ریزی برای اقدام به تهدیدهای 

خصمانه خود علیه ایران است.

حضرت آیت الله خامنه ای، فرمانده معظم کل قوا در دیدار روز 
گذشته خود بیان کردند: ایران هنگامی به تعهدات برجامی خود 
بازخواهد گشت که آمریکا همه تحریم ها را در عمل و نه در حرف 
یا بر روی کاغذ، لغو کند و این لغو تحریم ها مورد راستی آزمایی 
ایران قرار گیرد. این، سیاست قطعی و غیرقابل برگشت جمهوری 
اسامی و مورد اتفاق همه مسئولان است و هیچکس از آن عدول 

نخواهد کرد.

هشدار ایران نسبت به هرگونه 
ماجراجویی رژیم اسرائیل

تمامی تحریم ها را در عمل بردارند 
به تعهدات برجامی برمی گردیم

افزایش ۳۰ درصد 
افسردگی در کشور

در دوران کرونا 
قهوه بنوشید

تنها راه کنترل جمعیت سگ ها را معدوم 
سازی عنوان کرد: »در اروپا و آمریکا تنها 
راهکاری که استفاده شده معدوم سازی است. 
به عنوان مثال در آلمان که بزرگترین شلتر 
دنیا وجود دارد ۳ تا ۴ ماه به حیوان رسیدگی 
می کنند. سگی که قابل برگشت باشد به 
نمایشگاه برده می شود. در غیر این صورت 
صادرات به آسیای شرقی و معدوم سازی 
راهکار بعدی است. اگر در ایران این صادرات 
اتفاق بیفتد این داستان تمام می شود.

ماجرا وقتی ترستاک تر می شود که بدانیم 
این تنها حادثه حمله سگ ها به انسان در 

بهمن ماه نبود. 9 بهمن یک جوان راوری و 5 
بهمن جوان ۳۳ ساله سیرجانی مورد حمله 

سگ های ولگرد قرار گرفتند. آن طور که 
رسانه های محلی نوشته اند آثار جراحت بدن 
جوان سیرجانی به قدری زیاد بوده که بخاطر 

گاز گرفتگی کف پاهایش قادر به راه رفتن 
نبوده و در بیمارستان بستری می شود. جوان 

راوری نیز به شدت دچار جراحت شده و که اگر 
با تلاش خود از چنگ آنها فرار نمی کرد شاید 

جان سالم به در نمی برد.

اظهارات منوچهر متکی درباره اقبال رئیسی در شورای وحدت 
اصولگرایان برای انتخابات 1۴00 هم مورد توجه مخاطبان روز 

گذشته در فضای مجازی بود.
سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان گفت: اگر آقای رییسی ورود 
به انتخابات بکنند - که ایشان البته در انتخابات 96 ظرفیت ها و 
توانمندی های جدیدی را از خود به نمایش گذاشته اند - تصور 
شخصی من این است که در شورای وحدت با اقبال خوبی روبه رو 

خواهند شد.

دویست و دومین جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، به 
بررسی نحوه اقدام دولت در رابطه با لایحه بودجه 1۴00 که از 
سوی مجلس شورای اسامی به دولت عودت داده شده است، 

اختصاص یافت.
رئیس جمهور در این جلسه با بیان اینکه برخی اقداماتی که در 
بررسی و رد لایحه بودجه و ارجاع آن به دولت خاف قاعده مرسوم 
و آیین نامه بوده است، گفت: در اولین فرصت مصوبه جدید دولت 

درخصوص لایحه بودجه 1۴00به مجلس ارائه خواهد شد.

سفیر جمهوری اسامی ایران در 
روسیه گفت: شرایط برای ارسال 
واکسن  بعدی  های  محموله 
کووید 19به کشور فراهم شده 

است. 
به گزارش ایسنا، کاظم جالی 
ادامه داد: محموله های بعدی 
واکسن ۳0 بهمن و 10 اسفند و 
فروردین ارسال می شود و تاش بر این است میزان دوز خرید 

واکسن به میزان بیشتری افزایش یابد.
سفیر کشورمان همچنین اظهار امیدواری کرد با اهتمام صورت 
گرفته از سوی تهران و مسکو طی دو ماه آینده به تولید مشترک 

واکسن اسپوتنیک در ایران برسیم.

رئیسی برای انتخابات اقبال شورای 
وحدت اصولگرایان را دارد

اصلاحیه لایحه بودجه 
در اولین فرصت به مجلس می رود

محموله های بعدی واکسن روسی
 ۳۰ بهمن، 1۰ اسفند و فروردین 

کاغذ جنوب

برانکارد را از آسانسـور بیرون آوردنـد. روی برانکارد 
دخترکی بود زیبـا، که موهای مشـکی بلندش روی 
گـردن خونینش رها شـده بـود. برانکارد به سـرعت 
وارد اتـاق عمل شـد و خالی برگشـت. گفتنـد امید 
زیـادی نیسـت. پـدرش بهـت زده و حیـران و گیج 
روبروی در اتاق عمل روی نیمکت نشسـت. سـکوت 
بود و تـرس. شـاید داشـت بـه زمانـی فکـر می کرد 
کـه دخترش نـان به دسـت بـه خانـه برمی گشـت، 

امـا ناگهـان با سـگ های ولگـرد روبه رو شـد. 
دختـر بچـه شـش سـاله  افغانسـتانی بـر اثـر حمله 
سـگ و ضربـه مغـزی راهـی بیمارسـتان شـد. 
اتفاقـی که سـاعت 07:55 دقیقـه 16 بهمـن ماه در 
کشـکوئیه رفسـنجان رخ داد و آن طـور کـه رئیـس 
بیمارسـتان علـی بـن ابیطالـب رفسـنجان گفته با 
توجـه بـه گسـتردگی زخم هـا و عفونت هـا احتمال 

بهبـودی او خیلـی کـم اسـت.
ماجرا وقتـی ترسـتاک تر می شـود کـه بدانیم این 
تنهـا حادثـه حملـه سـگ ها بـه انسـان در بهمـن 

مـاه نبـود. 9 بهمـن یـک جـوان راوری و 5 بهمن 
جوان ۳۳ سـاله سـیرجانی مورد حمله سـگ های 
ولگـرد قـرار گرفتنـد. آن طـور کـه رسـانه های 
ثـار جراحـت بـدن جـوان  ند آ محلـی نوشـته ا
سـیرجانی بـه قـدری زیـاد بـوده کـه بخاطـر گاز 
گرفتگـی کـف پاهایـش قـادر بـه راه رفتـن نبوده 
و در بیمارسـتان بسـتری می شـود. جـوان راوری 
نیـز بـه شـدت دچـار جراحت شـده و کـه اگـر با 
تـاش خـود از چنـگ آنهـا فـرار نمی کـرد شـاید 

جـان سـالم بـه در نمـی برد.
معضـل سـگ های باصاحـب پـس از مرکز اسـتان 
حالا به دیگر شـهرها سـرایت کرده و بـا این حوادث 
خطـر آن بیـش از پیـش احسـاس می شـود. عاوه 
بـر ایـن برخـی فعـالان محیـط زیسـت معتقدنـد 
این سـگ ها بـه تهدیـدی بـرای محیط زیسـت نیز 

تبدیـل شـده اند.
»گرگاس« گونه های حیات وحش 

را هم تهدید می کند
یک فعـال محیط زیسـت که خواسـت نامـش فاش 
نشـود می گویـد »ترکیـب گـرگ و سـگ  منجـر به 
موجودی بـه نـام »گـرگاس« می شـود کـه حیوان 

بسـیار خطرناکـی اسـت. قواعـد شـکار را نمی دانـد 
و خیلی راحـت به انسـان حملـه می کنـد. از طرفی 
از نظـر زیسـت محیطـی، وجـود ایـن حیوانـات در 
حیـات وحـش باعـث نابـودی گونه هـای حیوانـات 

می شـود.«
او ادامـه داد: »انجمن هـای حمایـت از حیوانـات که 
برخـی از آن هـا داسـتان های پشـت پـرده زیـادی 
دارند عقیم سـازی و رهاسـازی در سـایت های زباله 
شـهرداری ها را پیشـنهاد می کننـد، امـا سـوال 
اینجاسـت حـدود 12 میلیـون سـگ باصاحب در 
ایـران وجـود دارد. بـا توجـه بـه ایـن تعـداد زیـاد، 
سـگ ها را داخـل پناهـگاه هـم جمـع کردیـم بعـد 

چـکار کنیـم؟«
معدوم سازی آخرین راهکار است

این فعال محیط زیسـت تنهـا راه کنتـرل جمعیت 
سـگ ها را معـدوم سـازی عنـوان کـرد: »در اروپـا 
و آمریـکا تنهـا راهـکاری کـه اسـتفاده شـده 
معدوم سـازی اسـت. بـه عنـوان مثـال در آلمـان 
کـه بزرگتریـن شـلتر دنیـا وجـود دارد ۳ تـا ۴ ماه 
بـه حیـوان رسـیدگی می کننـد. سـگی کـه قابـل 
برگشـت باشـد بـه نمایشـگاه بـرده می شـود. در 

غیـر ایـن صـورت صـادرات بـه آسـیای شـرقی و 
معدوم سـازی راهـکار بعـدی اسـت. اگـر در ایـران 
ایـن صـادرات اتفـاق بیفتـد ایـن داسـتان تمـام 

» . د می شـو
او معتقـد اسـت بایـد منطقی بـه موضوع نـگاه کرد: 
»ایـن موضـوع بحـث علمـی و سـمینار می خواهد. 
کارشناسـان بایـد جمع شـوند بـه صـورت علمی و 
عقانی در مورد ایـن موضوع بحـث و صحبت انجام 
شـود. بـا ایـن شـرایط ظـرف ۳0 سـال آینـده هیچ 
حیـات وحشـی نخواهیـم داشـت. مگـر قرار اسـت 
سـگ ها منقرض شـوند؟ هیـچ جـای دنیا بـه غیر از 
ایـران ترکیه و هنـد این حجم سـگ ها وجـود ندارد 
کـه ترکیه هـم معدوم سـازی را شـروع کرده اسـت. 
محیط زیسـت نیـز در این رابطه سـکوت کـرده که 

جای سـوال دارد.«
وضعیـت پناهگاه هـا، گرسـنگی سـگ ها و مخـارج 
زیـاد و از طرفـی حـوادث اخیـر حملـه سـگ ها بـه 
انسـان حاکـی از خبرهـای خوبـی نیسـت. شـاید 
یک بـار بـرای همیشـه باید ایـن موضوع بـه صورت 
علمی و اساسـی بررسـی شـود تـا بـار دیگر شـاهد 

حـوادث ناگـوار ایـن چنینی نباشـیم.

جای خالی نگاه کارشناسی برای حل مشکل سگ های بلاصاحب
افزایش حمله سگ های ولگرد به انسان ها

حمزه سلمانی
گزارش
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نقد و بررسی کتاب صلحی که همه  ی صلح  ها را بر باد داد
خاورمیانه سرزمین عجیبی است. جغرافیای خاص این 
منطقه در طول تاریخ باعث شده است این سرزمین روز 
خوش نبیند. همواره ابرقدرت ها تاش کرده اند بازی را در 
این منطقه بر اساس منافعشان پیش ببرند و این تضاد منافع 
برای مردم این سرزمین همیشه جنگ و خون و آتش به همراه 
داشته است. به نظر می رسد خاورمیانه هرگز به آرامش نخواهد 
رسید. دیوید فرامکین در کتاب صلحی که همه ی صلح ها را 
بر باد داد از سقوط امپراتوری عثمانی و ظهور خاورمیانه ی 
جدید می نویسد و از بسیاری از  پیچیدگی های سیاسی ای 
که سرنوشت مردم این منطقه را تحت تاثیر خود قرار داده 

است، پرده بر می دارد.
 کتاب صلحی که همه ی صلح ها را بر باد داد در دوازده بخش 
نوشته شده است که هر کدام به فصل ها و بخش های کوچکی 

تقسیم شده اند. عناوین بخش های کتاب به شرح زیر است:
1.بخش اول: در چهار راه تاریخ

2.بخش دوم: کیچِنر، نگاه به آینده
۳.بخش سوم: بریتانیا در باتاق خاورمیانه

۴.بخش چهارم: براندازی
5.بخش پنجم: متفقین در حضیض اقبال

6.بخش ششم: دنیاهای تازه و ارض های موعود
7.بخش هفتم: حمله به خاورمیانه

۸.بخش هشتم: غنایم جنگی
9.بخش نهم: چون آب ها از آسیاب افتاد   

10 – بخش دهم: طوفان بر فراز آسیا
11 – بخش یازدهم: بازگشت روسیه به خاورمیانه

12 –بخش دوازدهم: توافق 1922 خاورمیانه
پایان کتاب نیز نمایه  ی مفصلی دارد که تمام مراجع و منابعی 

که نویسنده از آن ها استفاده کرده است در آن آمده است. 

قدرت طبع شعر  ملک الشعرا 
می گویند روزی ملک الشـعرای بهار، شـاعر معروف در مجلسـی نشسـته بود 
و حضار بـرای آزمایش طبع شـعر او چهار کلمـه را انتخاب کردند تـا وی آنها 
را در یـک رباعی بیـاورد. کلمـات انتخابی عبـارت بودنـد از : خـروس، انگور، 

درفش و سـنگ. ملک الشـعرای بهـار گفت: 
برخاست خروس صبح برخیز ای دوست 

خون دل انگور فکن در رگ و پوست 
عشق من و تو صحبت مشت است و درفش 
جور دل تو صحبت سنگ است و سبوست

جوانی خام کـه در مجلـس حاضر بود گفـت: این کلمـات با تبانـی قبلی 
انتخاب شـده اند. اگر راسـت میگوییـد، من چهـار کلمه انتخـاب میکنم 
و شـما آنها را در یـک رباعی بیاورید، سـپس ایـن چهار کلمـه را انتخاب 
نمود: آئینـه، ارّه، کفش و غـوره. بدیهی اسـت آوردن ایـن کلمات دور از 

ذهن در یک رباعی سـاده نبـود، ملک الشـعرا اینگونه سـرود:
چون آینه نورخیز گشتی احسنت 

چون ارّه به خلق تیز گشتی احسنت 
در کفش ادیبان جهان کردی پای 

غوره نشده مَویز گشتی احسنت

 ارباب حلقه ها:
گاندالف: “همه  ی آن چه مجبوریم درباره اش تصمیم بگیریم این اســت که با 

وقتی که به ما داده شده چه کار کنیم”

دیالوگ
فیلم برای او/ بعضی وقتا فکر می کنم همه احساساتی که لازمه .. تجربه کرده ام و از اینجا 
به بعد دیگه احساس جدیدی نخواهم داشت، هر چی هست فقط یه نسخه ضعیف تر از 

احساساتیه که قبلا داشتم . . .

دیالوگ 
The Godfather – پدر خوانده

ماریو پزو: “مردان بزرگ، بزرگ زاده نمی شوند، بلکه بزرگ رشد می کنند.”

فیلم

»هیرمان« تنها شیر نر ایرانی
هیرمان شــیر نر ایرانی 9 ســاله باغ 
وحش ارم که سال گذشته از باغ وحش 
بریستول انگلستان به تهران منتقل شد 
این روزها حال خوشی ندارد. به گفته 
مدیر و دامپزشــک بــاغ وحش عائم 
بالینی شیر نر ایرانی بی حالی و آبریزش 
بینی اســت. همچنین این شیر دچار 
اختال در قســمت فوقانی سیســتم 

تنفسی شده است.
ویژگی هــای ظاهــری و شــجره نامه 
»هیرمان« نشان می دهد که این گونه 
مختص کشور ما است. شیر آسیایی در 
مقایسه با شیر آفریقایی از لحاظ جثه 

کوچک تر است.

طرز تهیه کوکوی مرغ؛ 
 راحت و خوشمزه

۳۰ دقیقه پیاده روی روزانه 
 چه کمکی به سلامتی شما می کند

اگر از گوشت چرخ کرده بی زارید و دنبال یک غذای بدون برنج هستید، کوکوی مرغ 
 پیشنهاد جذاب و لذیذی است.

یک کوکو با مرغ و انواع سبزیجات که هم مغذی است هم سیرتان می کند. کوکویی که 
در کوتاه ترین زمان ممکن به دادتان می رسد و طعم اش آن را به یک وعده غذایی ثابت 

 برای تان تبدیل می کند.
 مواد لازم برای تهیه کوکوی مرغ:

 سینه مرغ : یک عدد
 جعفری خردشده: به مقدار لازم
 سیب زمینی پخته شده: یک عدد

 هویج پخته شده: یک عدد
 پیاز داغ: یک قاشق غذاخوری

 آرد سوخاری: یک قاشق غذاخوری
 تخم مرغ: یک عدد

 نمک، زردچوبه، فلفل و زعفران: به مقدار لازم
 طرز تهیه و دستور پخت کوکوی مرغ:

1. سینه مرغ را همراه با یک لیوان آب، یک عدد پیاز، کمی نمک و فلفل و زعفران حل 
 شده با شعله مایم می پزیم تا آب آن کشیده شود.

 2. سیب زمینی و هویج را پخته و گرم گرم آن را رنده می کنیم.
۳. مرغ و سیب زمینی و هویج را مجدداً مخلوط و پیاز داغ را هم را هم اضافه می کنیم و با 

 تخم مرغ، زعفران حل کرده، آرد سوخاری، نمک و فلفل آن را خوب ورز می دهیم.
۴. کف دستمان را به پودر سوخاری آغشته کرده و از مایه به اندازه یک عدد پرتقال 
متوسط برمی داریم و آن را به صورت گرد یا بیضی شکل می دهیم و در روغن سرخ 

می کنیم.

برای یک پیاده روی ۳0 دقیقه ای در طول روز، می توان همان ضرب المثل معروف 
در مورد سیب را به کار برد: این کار شما را از پزشک دور نگه می دارد.این میزان پیاده 
روی نه تنها باعث کاهش وزن و کاهش فشار خون می شود، بلکه خطر ابتا به بسیاری 
از بیماری های مزمن از جمله بیماریهای قلبی عروقی و سکته مغزی را از شما دور 
می کند. پیاده روی منظم یکی از ساده ترین کارهایی است که می توانید برای ارتقای 

سامت خود انجام دهید.
احساس شادی: ورزش هایی مانند پیاده روی باعث افزایش هورمون های مرتبط با 
احساس خوب مانند سروتونین و دوپامین در بدن می شود که می تواند خلق و خو را 
افزایش دهد. یکی از مزایای بزرگتر پیاده روی این است که انجام این ورزش در طبیعت 
بسیار بیشتر از پیاده روی در فضای بسته یا سالن های ورزشی احساس نشاط می دهد.
مقاومت در برابر میکروب ها: ورزش های متعادل مانند پیاده روی منجر به بهبود پاسخ 
ایمنی بدن می شود. مطالعات نشان داده افرادی که حداقل ۴ روز در هفته و به مدت 

نیم ساعت پیاده روی می کنند، کمتر دچار بیماری های عفونی می شوند.
سوزاندن چربی: قدم زدن بیشتر با افزایش میزان متابولیسم بدن، چربی بیشتری را 
می سوزاند و تحقیقات نشان می دهد پیاده روی برای از بین بردن چربی شکمی بسیار 

موثر است. در واقع تنها راه موثر برای از بین بردن چربی دور شکم، پیاده روی است.
افزایش سوخت و ساز بدن: پیاده روی با شدت متوسط و برای یک مدت زمان طولانی 
می تواند سوخت و ساز بدن شما را تنظیم کند و در کنترل وزن تاثیر مثبت داشته 

باشد.
افزایش قدرت پاها: پیاده روی برای استخوان ها مفید است. تحقیقات نشان می دهد 
زنانی که یائسگی را پشت سر گذاشته اند و تقریبا یک و نیم کیلومتر در روز پیاده روی 
دارند، چگالی استخوان های کل بدنشان نسبت به زنانی که مسافت های کمتری را می 
پیمایند بالاتر است. همچنین پیاده روی برای کاهش سرعت از دست دادن استخوان 

های پا نیز بسیار موثر است. 
بهبود فرایند هضم: پیاده روی بخصوص بعد از غذا، برای هضم زودهنگام آن مفید 
است. بعاوه راه رفتن بعد از غذا، خطر بیماری های قلبی عروقی و دیابت را نیز کاهش 

می دهد.

عکس نوشت کافه کتاب

اتفاق

سوسک بوکسر!
طول خودش به 2 تا ۴ سانت می رسد و کار مورد 

عاقه اش این که درختان نخل را سوراخ کند!
سوراخی که ایجاد می کند ممکن است تا یک متر 
عمق داشته باشد و نخل رو بعد یک مدت ضعیف 

کند.

                 با اصطلاحات کافه ای آشنا شویم:

-اسموتی: نوشیدنی غلیظ از میوه ها
-کوکتل: آبمیوه و آب گازدار و سودا

-آفوگاتو:قهوه داغ روی بستنی
-دتاکس: میوه ای که چند روز در آب نگهداری شده

-پانچ: آبمیوه گازدار و میوه
-شیک: بستنی و شیر و خامه

-فراپه: قهوه. شکر. آب با قالب های یخ
-کرپ:موز.شکات داخل نان نازک سرخ شده

-پنینی: ساندویچ گریل مرغ و گوشت

روش صحیح کمک گرفتن از مردها در امر خانه تکانی
عزیزم این مبل و باید عوض کنیم .لکه هاش پاک 

نمیشه. خیلی کثیفه!
کی میگه لکه هاش پاک نمیشه !برو یه دستمال و شامپو 

بیار خودم تمیزش میکنم.

زیست بوم

جعبه

خنده کاغذی احمـد یوسـف زاده نویسـنده کرمانی در اینسـتاگرام خـود در مـورد ترانه»ایران 
ایـران« پسـتی منتشـر کـرد بـا این مضمـون کـه در عکـس می بینید.

  در اینستاگرام چه خبر 

آوای محلی           

داستانک

مرثیه ای برای "جازموریان"

" جاز " باریده عطش دور و برش، بسم الله
 آتش افّتاده به چشمان ترش ، بسم الله

 اُشتری تشنه و با هروله می رفت ، ولی 
 نگران، تشنه نبُرند سرش بسم الله

 کِرته و مور و گز آماده ی بارانِ نماز
دشتِ سُمسیل شد آتش ثمرش  بسم الله

 با تنِ خسته بلوچ آمد و افسوس درید
 باد,پیراهن شام و سحر ش  بسم الله

مجلس روضه به پا گشته در این قحطی آب
سهره ای سوخته تا بال و پرش ، بسم الله

 مگر اینجا ز خدا و ز جزا پروا نیست؟
 تاکنم شکوه به درگاه و درش ، بسم الله

آی ، دستان دعا خوانِ خدا کاری کن
 مرگ این تشنه نیاید خبرش بسم الله

شاعر : محمود کردستانی 

         در توییتر چه می گویند؟

 پنج راهکار کلیدی برای کاهش فشار خون
فشار خون، عارضه ای است که افراد زیادی در جهان به آن مبتلا 
هستند و از مهم ترین دلایل آن می توان به بی تحرکی و برنامه 
غذایی نامناسب اشاره کرد و اگر به این عارضه بی توجهی شود 
ممکن است کشنده باشد، در این اینفوگرافیک که به نقل از روزنامه 
اکسپرس تهیه شده است به پنج راه ساده برای کاهش فشار خون 

اشاره کرده ایم.

نمایش آنلاین ۳ تیر
ما آدم ها موجودات عجیب و غریبی هستیم؛ مجموعه ی در هم تنیده 
ای از درد، عشق، رنج، تنهایی، شادی، خشم، حسرت، عقده که با 
ظرافت کنار هم ترسیم شدن البته یه جور ظرافت خیلی خشن، چه 
پارادوکسی! ما مدام در ستیزیم. گاهی با دیگری، گاهی با دیگران و.... 
غالبا با خودمون. ما آدم ها موجودات وحشتناکی هستیم، مجموعه ی 
در هم تنیده ای از خشم، نفرت، عقده. هر کاری از ما بر میاد.هر کاری.

مستر کلاس محمد امیریاراحمدی
گروه هنری پارکینــگ برای اولین بــار کارگاه های تخصصی 
مسترکلاس ایران را برگزار می کند.هر دوره ی مسترکلاس ایران، 
با تکیه بر الگو اجرایی خود )سایت masterclass.com( به صورت 
آنلاین و با تاکید بر جلســات انتقال تجربه از اساتید و یا همان 
مسترهای رشته های مختلف هنری به شرکت کنندگان در سراسر 

ایران، طراحی و توسعه داده شده است.


